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      		Logements, Hérouville Saint Clair
Housing, Hérouville Saint Clair
		 
		lieu / location:	Hérouville Saint Clair, France
> show on map          
		année / year:	2000
		catégorie / type:	habitat collectif/collective housing
		état / status:	competition, unbuilt / concours, non réalisé
		surface / size:	8 584 m2 - 82 dwellings
		client:	La Plaine Normande
		coût / cost:	3,696 M€ HT/net (val. 2000)
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      	Hérouville Saint Clair, near Caen, is a few kilometers from the Channel coast. From the top of the water tower, present on the terrain, one wondered if one saw the sea.

Seeing as the water tower exists in the landscpe, the chance to attach an apartment tower block to it, thus benefiting from a beautiful, untrammeled view, seemed pertinent to us.

Less than 50 m tall, the tower block remains the building system that is still the most economical, hence the one that, in a given budget, enables the biggest, most beautiful apartments to be made, in order to offer the finest quality housing.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architects

with Emmanuelle Delage, Mathieu Laporte, David Pradel, collaborating architects



Program :

8 584 m2 net area for 82 wellings (T2, T3, T4, T5, simple level or duplex)  

12 T2 incl. 4 duplex (average : 60m2)

38 T3 incl. 3 duplex (average : 80m2)

28 T4 incl. 8 duplex (average : 115m2) 

4 T5  duplex de 136m2

1 510 m2 car park covered and closed








      

      
      	Hérouville Saint Clair, près de Caen, est à quelques kilomètres des côtes de la Manche. Depuis le haut du château d'eau, présent sur le terrain, on s'est demandé si l'on voyait la mer.

Dès lors que le château d'eau existe dans le paysage, l'opportunité de lui accoler une tour de logements, bénéficiant d'une vue belle et dégagée nous a semblé pertinente.

La tour, de hauteur inférieure à 50 m, reste toujours le système de construction le plus économique, donc celui qui, dans un budget donné, permet de faire les appartements les plus beaux et les plus grands, pour offrir les qualités d'habitation les plus exceptionnelles.



Anne Lacaton & Jean Philippe Vassal, architectes

avec Emmanuelle Delage, Mathieu Laporte, David Pradel, architectes collaborateurs



Programme :

8 584 m2 surface hors œuvre pour 82 logements du T2 au T5, simple niveau ou duplex 

12 T2 dont 4 duplex (60m2 en moyenne)

38 T3 dont 3 duplex (80m2 en moyenne)

28 T4 dont 8 duplex (115m2 en moyenne) 

4 T5 en duplex de 136m2

1 510 m2 parking couvert, fermé.






      

    


  



